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Riitta Eddib Personalföreträdare §§12-29
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Paragraf §§1-29

Sekreterare Josephine Lindström
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§ 1
Val av justerare och godkännande av dagordning 

Beslut 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) förklarade mötet för öppnat.

Ordföranden Benjamin Dousa (M) och vice ordföranden Elvir 
Kazinic (S), ej § 4 p.g.a. jäv, fick i uppdrag att justera dagens 
protokoll. Ledamoten Kerstin Aggefors (S) fick i uppdrag att justera 
§ 4. Justeringen äger rum den 3 oktober 2019.

Omedelbar justering gäller där det framgår av underlaget.

Mötet ajournerades klockan 18:10-19:20 för allmänhetens 
frågestund.

Dagordningen godkändes.
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§ 2
Anmälan av föregående protokoll 

Beslut 
Anmälan lades till handlingarna.

Ärendet
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 28 augusti 2019 justerats den 5 september 2019.
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§ 3
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/455
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§ 4
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/368
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§ 5
Borttagen på grund av sekretess 
Svar på begäran från IVO Dnr 8.5-28136/2019
RK 2019/434
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§ 6
Borttagen på grund av sekretess 
2019/000135
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§ 7
Borttagen på grund av sekretess 
2019/000108
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§ 8
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/438
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§ 9
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/422
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§ 10
Borttagen på grund av sekretess 
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§ 11
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
Stadsdelsdirektören lämnade följande information till 
stadsdelsnämnden:

 En stor utbildningssatsning i att förstärka kunskapen om 
geriatrik genomförs nu. Utbildningen är riktad till personal 
inom alla vård- och omsorgsområden och inte bara 
äldreomsorg, då många i våra verksamheter inom 
funktionshinder och socialpsykiatri har nått en hög ålder 
med tilltagande åldersrelaterade sjukdomar.

 Ny avdelning kommer inrättas "Stadsmiljö och 
medborgarservice" för mer fokus på utemiljö.

 Vålsförebyggande veckan inleds på måndag 30 september 
med bland annat torgmingel i Rinkeby, Husby och Kista. I 
samband med vålsförebyggande veckan genomförs en 
utbildningssatsning om hedersrelaterat våld för 
socialsekreterare, behandlare och chefer.

 Stadsdelsnämnden inbjudes till halv utbildningsdag den 7 
november för genomgång av verksmahetsplanen 2020.

Inkomna frågor från stadsdelsnämnden besvarades av 
förvaltningen skriftligen och skickades ut per mejl före 
sammanträdet.
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§ 12
Inkomna medborgarförslag 

Beslut 
Förvaltningen rapporterade att inga medborgarförslag hade 
inkommit inför dagens sammanträde.
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§ 13
Tertialrapport 2 för år 2019 för Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd 
RK 2019/452

Beslut 
1. Tertialrapport 2 för år 2019 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen.
2. Nämnden begär budgetjustering om 0,9 mnkr i 

investeringsmedel för trygghetsskapande åtgärder.
3. Nämnden begär budgetjustering om 1,8 mnkr för arbete med 

utsatta EU-medborgare.
4. Nämnden fastställer omslutningsförändringar om 1,9 mnkr 

och anmäler detta till kommunstyrelsen.
5. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningen bidrar till kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål och mål för verksamheterna uppnås. Förvaltningen 
bedömer att nästan alla kommunfullmäktiges verksamhets-
områdesmål, liksom de flesta av nämndmålen uppnås under året 
samt de flesta indikatorerna.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-11.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande 1
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), Cecilia Ekman (L), Martin 
Michel (MP), Ismail Ertürk (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande:

Vi vill börja med att tacka förvaltningen för sitt målmedvetna och 
intensiva arbete för att vår fina stadsdel ska bli den bästa stadsdelen 
att leva och verka i. Tertialrapporten visar tydligt hur våra ambitiösa 
mål gör skillnad och leder till förändring, ett mål i taget.
Under KF målet 1.2. Stockholm är en trygg, säker och välskött stad 
att bo och vistas i – kan man läsa att målet är delvist uppfyllt. Detta 
område handlar delvis om trygghetsarbetet i stadsdelen, ett område 
som vi tyvärr har anledning att titta ytterligare på i samverkan med 
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lokalpolisområdet och det lokala civilsamhället. Stadsdelen kommer 
att utveckla sin samverkan med lokalpolisområdet i den lokala 
överenskommelsen som finns på plats sedan tidigare, snart kommer 
vi ta beslut om en lokal Trygghetsplan som är utformad tillsammans 
med Spånga-Tensta SDN och trafikkontoret kommer genom 
projektet Gröna Stockholm fräscha upp Rinkeby torg. Detta är bara 
tre exempel på åtgärder som är på gång för att uppnå en tryggare 
Rinkeby-Kista.
Vi har mycket arbete kvar att göra, ett arbete som vi inte kan göra 
ensamma utan i samverkan med alla goda krafter som finns i vår 
fina stadsdel.

Särskilt uttalande 2
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

Vi socialdemokrater blir verkligen bekymrade när vi läser 
tertialrapport 2. På flera viktiga områden befaras att det kommer att 
bli underskott när året är slut. Det gäller såväl åtgärder för barn och 
ungdomar som våra äldre och funktionsnedsatta liksom mycket 
förebyggande arbete. Varifrån ska medel tas för att täcka dessa 
underskott? Var kommer nedskärningar i verksamheten att ske? 
Rinkeby-Kista befinner sig i ett läge där det egentligen krävs 
mycket utvecklingsarbete för att stadsdelen ska bli den trygga 
hembygd som vi alla har rätt att kräva.

Mot denna bakgrund frågar vi oss hur långt den av stadshusets 
majoritet tilldelade budgeten för året kommer att räcka?

En farhåga vi har är att den ansträngda budgeten leder till 
begränsningar i möjligheten att kunna ersätta och bibehålla 
personalstyrkan i förvaltningen så att verksamheterna kan leverera 
en fullgod service i förhållande till de utmaningar vi ställs inför.

Särskilt uttalande 3
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:

Den borgerliga majoritetens budget för 2019 innebär stora 
besparingar inom samtliga verksamhetsområden. Flera 
verksamhetsområden har inte fått tillräckliga medel för att möta 
löneökningar och övrig kostnadsutveckling – allt för att 
åstadkomma en skattesänkning på 16 öre. Samtidigt menar den 
borgerliga majoriteten att de satsar på kärnverksamheterna. Vi ser 
nu hur nedskärningarna drabbar stadsdelsnämndens verksamhet. 
Större delen av verksamhetsområdena dras med stora underskott, 
där Barn och ungdom samt Äldreomsorg är de med störst 
underskott. Vi ställer oss frågande till hur majoriteten ska värna om 
medarbetarnas delaktighet och hälsa i samband med att många 
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personalgrupper ska minskas.
 
Man kan också se en misslyckad politisk inriktning. Inom ämnet 
trygghet så genomför förvaltningen samtliga insatser men bedömer 
ändå att man inte kommer att nå målet om andel som känner sig 
trygga. Det är ett tecken på helt missriktade insatser såsom 
knarkskrämmor, ordningsvakter etc. Det är just trygghet som är 
högerns stora flaggskepp men vi är trots allt in förvånade att det är 
där deras största misslyckande ligger. 
 
Barn, kultur och fritid
Den borgerliga majoriteten skär ner i budgeten för barn, kultur och 
fritid och totalt minskade de stadens budget med 66 miljoner 2019. 
Samtidigt sker även nedskärningar av personal på biblioteken samt 
på kulturskolan med begränsningar i öppettiderna samt ett slimmat 
utbud av kurser som konsekvens. Det förebyggande arbetet för barn 
och unga försämras snabbt. En välutvecklad och fungerande 
förebyggande verksamhet är viktig för att skapa en sammanhållen 
stad där alla människor har jämlika livschanser. Det är också den 
främsta insatsen som kommunen kan erbjuda för att förebygga våld 
och kriminalitet. Att dra ner på budget för barn, kultur och fritid får 
anses som kontraproduktivt för en majoritet som påstår sig arbeta 
för en tryggare stad.
 
Socialtjänst
Barnkonventionen blir lag 2020, därför behöver alla 
stadsdelsnämnder säkerställa att det finns goda förutsättningar för 
ett fungerade barnrättsarbete inom socialtjänsten. 
Stadsdelsnämnderna behöver mer resurser för att möta förändringar 
i lagstiftningar som förmodas träda i kraft. Tvärtom är det 
uppenbart att det saknas resurser för att klara en alltmer ansträngd 
barn- och ungdomsvård med mer komplexa ärenden och ökat antal 
anmälningar. Vi ser nu stora underskott inom barn- och ungdom i 
flertalet stadsdelsnämnder, där Rinkeby-Kista inte är något 
undantag, och undrar hur detta ska gå att vända. Socialsekreterarnas 
arbetsvillkor uppmärksammades under förra mandatperioden och 
det är viktigt att det arbetet fortsätter.
 
Förskola
Den blågröna majoriteten har infört generella effektiviseringskrav 
även i förskolan, vilket leder till att det blir ännu svårare att minska 
barngruppernas storlek och öka kvaliteten i verksamheterna.
 
Äldreomsorg
Äldreomsorgen har fått en kraftigt minskat budget 2019, även här 
har den blågröna majoriteten lagt höga generella 
effektiviseringskrav – detta på verksamheter som vi inte kan se har 
särskilt stora möjligheter att effektivisera. Vi har svårt att se hur 
äldreomsorgen ska utvecklas och bibehålla kvaliteten under dessa 
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förutsättningar. Vi är också oroade över att hela det underskott som 
den rödgrönrosa majoriteten ärvde men lyckades arbeta bort nu är 
på väg tillbaka.
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§ 14
Revidering av personalpolicy för Stockholms stad 
Remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/399

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Stadens personalpolicy ska så långt som möjligt utgöra ett samlat 
styrdokument för staden som arbetsgivare och vara ett långsiktigt 
hållbart dokument. Då Diskrimineringslagen ändrades från 2017-
01-01 finns behov av att anpassa personalpolicyn till dessa 
förändringar. De andra föreslagna ändringarna är av redaktionell 
karaktär. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd har ingenting att erinra mot 
de föreslagna ändringarna.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-12.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag..

Särskilt uttalande
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:

Den föreslagna personalpolicyn är i stora drag en uppdatering med 
anledning av förändringar i diskrimineringslagen. Det innebär inga 
stora nyheter vad gäller struktur men vi reagerade på ett 
ändringsförslag. Under rubriken ”Delaktighet och inflytande” 
föreslås ordet ”åsikt” bytas ut mot ”mening”, vi är tveksamma till 
om det är att betrakta som neutralt. Vi känner oro inför att det 
kommer innebära en urholkning av åsiktsfriheten bland stadens 
medarbetare.

På sidan 5, föreslås texten ”Som chef i Stockholms stad ser du 
dessutom till att – arbeta aktivt för jämställdhet och mångfald på din 
arbetsplats” ersättas av ”Som chef i Stockholms stad ser du 
dessutom till att – arbeta aktivt för lika rättigheter och möjligheter 
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på din arbetsplats”. Här anser vi att den tidigare texten är bättre och 
bör vara kvar.
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§ 15
Övergång till digital huvudakt inom socialtjänsten, 
överförmyndarverksamhet och kommunal hälso- och 
sjukvård 
RK 2019/407

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Införande av digital huvudakt är en del av projektet Modernisering 
av sociala system. Huvudakt är den akt där handlingarna för ett 
ärende eller insats är samlade. Förslaget innebär att verksamheten 
övergår från pappersbaserad till digital ärendehantering.
Förvaltningen är positiv till införande av digital huvudakt. Vid 
övergången till digital hantering föreslår förvaltningen att ett visst 
datum fastställs då övergången ska inledas. Vidare ser förvaltningen 
ett behov av att en central kontinuitetsplan utarbetas. Det måte vara 
känt hur arbtet ska utföras vid avbrott i systemet och för det behövs 
stadsgemensamma rutiner.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-08-07.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Sida 21 (39)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 8/2019

2019-09-26

§ 16
Näringslivspolicy för Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/411

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Stockholms stad har tagit fram ett förslag till en näringslivspolicy. 
Policyn syftar till att skapa en gemensam utgångspunkt kring 
näringslivsfrågor och ska fungera som ett vägledande internt 
styrdokument för staden där förhållningssätt, ansvarsområden och 
samverkan tydliggörs. Kommunfullmäktiges mål om att Stockholm 
ska vara en hållbart växande och dynamisk storstad med hög 
tillväxt, ett gott företagsklimat och ett internationellt 
konkurrenskraftigt näringsliv är policyns utgångspunkt. Målet är att 
bidra till ökad tillväxt och nya arbetstillfällen genom att få nya 
företag att starta och befintliga företag att växa. Stadens 
näringslivspolicy delas in i fyra fokusområden:

1. Stimulera tillväxt och företagsamhet
2. Förbättra service, tillgänglighet och myndighetsutövning
3. Attraktivare miljöer och bättre framkomlighet
4. Öka tillgången till arbetskraft med relevant kompentens

För varje fokusområde beskrivs även önskad effekt, åtgärder, 
samordning och organisation.

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning är positiv till Stockholms stads 
näringslivspolicy. Genom att tydligt samordna arbetssätt och 
tydliggöra ansvarsområden kan staden vara konsekventa i 
näringslivsarbetet. Förvaltningen berörs i stor utsträckning av 
fokusområde 3. Attraktivare miljöer och bättre framkomlighet.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-08-26.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) lämnade ett förslag till beslut 
och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 
nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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Reservation
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens 
beslut till förmån för eget förslag enligt följande:
Vi föreslår följande:
- Att delvis godkänna förvaltningens svar på remiss
- Att revidera näringslivspolicyn enligt denna skrivelse
Den näringslivspolicy som nu ligger ute på remiss består av en del 
självklarheter och många delar oroväckande signalord. Istället för 
den föregående mandatperiodens fokus på en stad som håller 
samman, som är demokratiskt, ekonomiskt och ekologiskt hållbar, 
får vi nu ett dokument där kommunens huvuduppgift tycks vara 
som ett servicecenter åt företag.
Goda förutsättningar för företagande är förstås en helt 
okontroversiell fråga, och de förutsättningarna är ofta sådana som 
hursomhelst ligger nära kommunens kärnuppgifter; att människor 
ska ha bostad, utbildning, anställningstrygghet, välfärd och omsorg. 
I en stad med trygga anställningar, god omsorg, satsningar på 
utbildning och tillgång till bostäder finns det goda förutsättningar 
att starta och driva företag, samt att hitta arbetskraft med relevant 
kompetens. Men att lägga fram en policy som föreslår att ”Stadens 
medarbetare ska verka med ett näringslivsperspektiv oavsett 
funktion i staden” visar på en oroande okunskap om stadens 
anställdas villkor och huvuduppgifter.
Det är anmärkningsvärt att föreslagen näringslivspolicy vare sig i 
syfte, mål, fokusområden eller i föreslagna åtgärder tar upp 
näringslivets roll i klimatomställningen. Stadens näringslivspolicy 
behöver ha sin utgångspunkt i att främja ett näringsliv som bidrar 
till den stora omställningen till en fossilbränslefri och hållbar stad, 
men detta perspektiv lyser med sin frånvaro.
Vidare menar Vänsterpartiet att en näringslivspolicy behöver 
omfatta delar som både förbättrar de seriösa företagens möjligheter, 
medarbetarnas arbetsvillkor och servicen till medborgarna. 
Inspirerande exempel kan hämtas från föregående mandatperiod, då 
bland annat den utvecklade äldreboendeplaneringen bidrog till att 
stärka de seriösa aktörernas möjligheter att bidra till utbyggnaden 
av äldreboenden och högre krav på arbetsvillkoren i den privata 
hemtjänsten stärkte såväl de seriösa företagens 
konkurrensmöjligheter som de äldres möjligheter att få 
hemtjänstinsatser med högre kvalitet och utan utnyttjande av 
personal.

Särskilt uttalande 1
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), Cecilia Ekman (L), Martin 
Michel (MP) och Ismail Ertürk (C) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:
Policyn nämner inledningsvis FN:s 17 globala mål för hållbar 
utveckling enligt Agenda 2030, de nämns inledningsvis. Men de 16 
nationella miljökvalitetsmålen som är beslutade om och de lokala 
miljöhandlingsplanerna saknas.
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Det är viktigt att man ser klimat- och miljöarbetet med ny och 
modern miljöteknik som en möjlighet att skapa nya företag och nya 
jobb.
Det lokala näringslivet i stadsdelarna så som företagar-föreningar, 
fastighetsägarföreningar, stadsdelens lokala verksamhetsplaner, 
näringslivsråd med mera har en viktig roll att spela. Många 
arbetstillfällen skapas hos de mindre företagen och det är viktigt att 
staden har gott samarbete med de lokala företagarföreningarna.
Tydliga och smidiga kontaktvägar liksom samverkan och 
samarbetet mellan och inom kommunen förvaltningar och 
tjänstepersoner är helt avgörande för att näringslivspolicyns mål och 
syften ska kunna uppnås. Målet för Nöjd Kundindex är högt och 
ambitiöst. Täta uppföljningar är nödvändiga.
Politiker och företrädare för företagarföreningar och tjänstepersoner 
från stadsdelsförvaltningen behöver ett gott samarbete och dialoger 
för att utöka samverkan och trygghetsskapande åtgärder i 
stadsdelsområdena och för arbetet med åtgärder som kan leda till 
ökat företagande och fler arbetsplatser i stadsdelsområdena.

Särskilt uttalande 2
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:
Stockholm har under lång tid stått stark på en global arena och 
attraherat etablering av flera multinationella företag. Detta samtidigt 
som flera inhemska företag har startat och vuxit. I internationella 
mätningar för innovation och start-ups hamnar Stockholm ofta i 
toppen.
Vi välkomnar ambitionen att stadens arbete för näringslivsfrågor 
uppmärksammas. Samtidigt kan vi konstatera att det föreslagna 
dokumentet i stort inte utvecklar stadens näringslivsarbete i någon 
större omfattning, utan i flera fall bara formaliserar eller 
omformulerar redan pågående processer.
I de fall där policyn gör nedslag behöver uppdraget många gånger 
förtydligas och prioriteras. Åtgärderna är ofta breda och 
målsättningen för det övergripande praktiska tillvägagångssättet är 
odefinierad. Som exempel har stadsdelarna tillsammans med 
kommunstyrelsen och Stockholm Business Region redan ett 
uppdrag att samverka med det lokala näringslivet. Gällande detta 
viktiga arbete skjuter policyn en eventuell utveckling på framtiden 
genom att kort konstatera att det ska ske en samverkan, ett uppdrag 
som redan idag finns.
I de enstaka fall policyn innehåller uppdrag som skärps saknas 
viktiga överväganden. Dit hör frågan om kompetensförsörjning som 
måste tydliggöras vidare. Missmatchningen hotar på lång sikt 
Stockholms tillväxt. Men bristen på matchning skadar inte bara 
näringslivet på ett direkt sätt. Svårigheten att säkra 
kompetensförsörjningen för stadens verksamheter är en akut 
utmaning för vår egen organisation. Här måste staden fortsätta 
arbeta nära gymnasieskolor, vuxenutbildningen och universiteten 
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för att möta utmaningen. Att yrkesutbildningarna ska hörsamma 
lokalt näringsliv är en god ambition, men samverkan för att få en 
långsiktigt hållbar kompetensförsörjning för näringslivet måste vara 
tydligare definierad. Istället för nedskärningar behöver 
vuxenutbildningen ges resurser för att öka antal utbildningsplatser 
och möta efterfrågan.
Policyn diskuterar frågan om arbetsplatser, dess lokalisering och 
behovet av utveckling. Arbetet för att skapa fler arbetsplatser i 
ytterstaden måste fortsatt prioriteras. Det är samtidigt viktigt att 
förstå att bostadsförsörjningen är en minst lika viktig del för ett 
växande näringsliv. När nu nya prognoser visar såväl ett kraftigt 
sjunkande bostadsbyggande som planerande för nya bostäder 
kommer det både hindra möjligheten att rekrytera nationellt och 
internationellt. Detta riskerar i sin tur att försämra rörligheten på 
arbetsmarknaden.
Även avsaknaden av konkreta åtgärder för en förstärkt infrastruktur 
och framkomlighet i staden och regionen drabbar näringslivets 
möjligheter. Här är policyn förvånande passiv och helt utan nya 
insatser. Förslag om tidigarelagda investeringar i tunnelbana och en 
flyginfrastruktur som möjliggör fler direktlinjer lyser helt med sin 
frånvaro såväl i policyn som i den praktiska politiken.
Det är också viktigt att poängtera angelägenheten av utökade medel 
för att kunna realisera de uppdrag som förvaltningarna redan idag 
jobbar mot. I flera av stadens verksamheter har vi kunnat se hur 
skattesänkningar fått gå före möjligheten för förvaltningarna att 
bedriva ett gott och mer utvecklande effektivt arbete.
Socialdemokraterna ser naturligtvis fram emot en fortgående 
utveckling av stadens näringslivsarbete. Vi vänder oss däremot mot 
att lägga ner resurser på dokument som inte innehåller åtgärder som 
utvecklar stadens näringslivsarbete – utan bara riskerar att bli 
hyllvärmare i en kontext där åtgärderna redan är konstaterade och 
del av ett redan pågående arbete.
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§ 17
Handlingsplan för minskad spridning av mikroplast, 
2019-2024 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/324

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Mikroplast är en förorening i miljön som är mycket långlivad och 
riskerna för påverkan i miljön är stor. Stockholms stad har tagit 
fram en handlingsplan för minskad spridning av mikroplast där 
källor till mikroplast redogörs och åtgärdsförslag för att minska 
spridningen presenteras.

De största källorna till mikroplast i miljön kommer från däckslitage 
och nedskräpning, men även konstgräs och tvätt av syntettextilier är 
stora källor. Åtgärdsplanen består av 50 åtgärder där ansvarig 
förvaltning eller bolag anges samt uppgift om när åtgärden senast 
ska vara genomförd. Åtgärder för att minska spridningen av 
mikroplaster som föreslås i handlingsplanen är exempelvis en 
framtagande av en förstudie om bättre alternativ till 
plastinnehållande vägfärg, minskad konsumtion av 
engångsprodukter i plast, kravställa att byggarbetsplatser ska vara 
fria från skräp, tillämpa rekommendationen för konstgräs, se till att 
det finns filterlösningar vid nyinköp av tvättmaskiner och 
informationsinsatser om sparsam körning.

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning är positiv till Stockholms stads 
handlingsplan för minskad spridning av mikroplast. 
Handlingsplanens föreslagna åtgärder är relevanta och tydligt 
formulerade men förvaltningen anser att ambitionsnivån på vissa 
föreslagna åtgärder skulle kunna höjas ytterligare.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-10.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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Särskilt uttalande
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:
Miljö- och hälsoskyddsnämnden fick i kommunfullmäktiges budget 
2018 i uppdrag att intensifiera arbetet med att minska spridningen 
av mikroplast och ta fram en handlingsplan. Det är glädjande att 
handlingsplanen nu är ute på remiss och vi ställer oss bakom 
förvaltningens svar med tillägg.
Ett primärt fokus för handlingsplanen när begäran om handlingsplan 
tillsattes var hur minska barns exponering. Barn är extra känsliga 
för de miljö- och hälsoskadliga ämnen som framförallt finns i de 
additiv som binder konstgräset eller fallskyddsytorna samman.
Idag har vi i Stockholms stad över 100 stycken konstgräsplaner där 
idrottsförvaltningen ansvarar för driften och SISAB uppger att de 
har strax över 300 stycken anläggningar med konstgräs eller 
fallskydd. Vi vet också i och med ökad kunskap att de skadliga 
effekterna framförallt frigörs vid slitage. Ett allvarligt problem med 
tanke på den höga exponering lekparker, idrottsytor och förskole- 
samt skolgårdar utsätts för idag.
Den grundläggande orsaken till trängseln i lekparkerna dagtid är att 
såväl skol- som förskolegårdar krymper i storlek samtidigt som 
barnkullarna växer. Lösningen blir att nyttja parklekar och 
idrottsytor som alternativ till bristfällig skolgård.
Vi vill med bakgrund av dessa fakta även lyfta in vikten av att 
fokusera på miljömässigt hållbara förskole- och skolgårdsytor i 
Hägersten-Liljeholmen utformade ur ett barnperspektiv. Våra 
förskole- och skolbarn ska inte av nöd behöva trängas i våra parker 
för att få rimlig lek- och springyta. Framförallt inte när vi nu vet hur 
barn påverkas av de ämnen vi utformat många av våra lekparker av.
Utöver detta behöver Stockholms stad och berörda förvaltningar 
följa upp så att ansvariga för renhållning, parkskötsel och 
snöröjning följer åtgärdsplanen. Samtliga förfrågningsunderlag och 
ramavtal bör ha skall-krav att arbetet ska utföras med minimal risk 
för spridning av mikroplast och andra miljö- och hälsoskadliga 
ämnen samt även ansvara för granulathantering och uppsamling av 
mikroplaster. Vidare hade det varit önskvärt om handlingsplanen 
var skarpare i sin skrivning och tog fasta på Naturvårdsverkets 
riktlinjer för förorenad mark.
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§ 18
Regional överenskommelse om samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms 
län 
Svar på remiss till Kommunstyrelsen KS 2019/1039
RK 2019/412

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering

Sammanfattning av ärendet 
Den 1 januari 2018 trädde lagen (2017:612) om samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård ikraft. Samtidigt 
upphävdes lagen (1990:1404) om kommunernas betalningsansvar 
för viss hälso- och sjukvård. I och med införandet av den nya lagen 
har en regional överenskommelse tagits fram mellan kommuner i 
Stockholms län och Region Stockholm avseende 
utskrivningsprocessen för somatisk slutenvård inklusive 
övergångsregler för utskrivning från psykiatrisk slutenvård. Den 
regionala överenskommelsen är övergripande och ska fungera som 
ett stöd för de olika parterna i den praktiska tillämpningen.
Förvaltningen ser positivt på överenskommelsen och på de 
gemensamma mål som satts upp. Det är dock viktigt att samtliga 
parter prioriterar överenskommelsen och att den fortlöpande följs 
upp.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande från den

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 19
Samverkan med föreningar genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) april-juli 2019 
Redovisning
RK 2019/219

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger redovisningen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har ingått långsiktiga samarbeten med nio 
föreningar i form av överenskommelser om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP). Partnerskapet med Fryshuset inleddes 2017. 
Partnerskap med Folkets Husby, Kista Sports Club, Löparakademin, 
Rinkeby Folkets Hus, Shanta IF, Somaliska Mediaföreningen och 
Studiefrämjandet påbörjades under 2018. Sedan april 2019 pågår 
partnerskap även med Husby Konst & Hantverksförening. 
Förvaltningen avser att göra en grundlig uppföljning av IOP:erna 
under hösten och återkomma med en detaljerad redovisning av 
IOP:erna i samband med verksamhetsberättelsen för 2019.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-16.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 20
Järnvägsplan för tunnelbana till Arenastaden i 
Stockholms stad och Solna stad, Stockholms län 
Information om svar på kontorsremiss
RK 2019/458

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger informationen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Region Stockholm har begärt av Trafikverket att järnvägsplanen för 
tunnelbana till Arenastaden fastställs. En granskning genomfördes 
2017. Utredningar och ökad kunskap medförde ändringar och att en 
andra granskning genomfördes under 2018. Under granskningen 
2018 inkom ett 30-tal yttranden som redovisas och bemöts i ett 
granskningsutlåtande. Utifrån granskningssynpunkterna m.m. 
genomfördes revideringar av planhandlingarna. De handlar om 
justering av markanspråk, placering av servicetunnel, redovisning 
av riksintressen, höjd för luftintag, tillfälliga markanspråk och 
redaktionella ändringar.

Förvaltningen lämnar följande yttrande över remissen:
Stadsdelsförvaltningen är positiv till att tunnelbanan byggs ut från 
Odenplan till Arenastaden och har inga ytterligare synpunkter på 
järnvägsplanen. Utbyggnaden inverkar inte på Rinkeby-Kista 
stadsdelsområde.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-10.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 21
Lokal kommunikation under utveckling 
Information från stadsdelsförvaltningen
RK 2019/474

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger informationen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Under Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde i augusti 
inkom en fråga/synpunkt under allmänhetens frågestund. 
Frågeställaren uttryckte att det var svårt att hitta information i 
lokaltidningen om nämndsammanträdet och dess innehåll. Rinkeby-
Kista stadsdelsförvaltning har haft månadsannonsering med ett 
uppslag i Direktpress. Förvaltningen har utöver det bekostat en 
helsida i Mitt i-tidningen. Staden har valt att från mars 2019 pausa 
dessa helsidesuppslag i de lokala papperstidningarna. I stället ska en 
mer effektiv digital kommunikationslösning utvecklas. Rinkeby-
Kista stadsdelsförvaltning har under perioden april till december 
2019 möjlighet att informera om nämndsammanträdena i en annons 
av mindre format som bekostas av staden centralt, vilket gjorts och 
kommer att göras året ut. Annonsen införs i Mitti-tidningens lokala 
utgåvor under rubriken ”På gång i din stadsdel”.

Förvaltningen är medveten om att digital information inte är 
tillgänglig för alla. Därför ses möjligheten över att fortsätta 
annonsera i lokala hushållsutdelade lokaltidningar.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-06.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 22
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 

Beslut 
1. Skrivelse 1 "Möjlighet att söka föreningsbidrag under 

2019?" överlämnas till förvaltningen för beredning.
2. Skrivelse 2 "Är det kvinnorna som tidigare haft 

vårdnadsbidrag som nu söker sig till arbetsträning?" 
överlämnas till förvaltningen för beredning.

3. Skrivelse 3 "Hur har höjda taxor i äldreomsorgen påverkat 
efterfrågan från brukarna?" överlämnas till förvaltningen för 
beredning.

4. Skrivelse 4 "Besparingskraven slår mot barn och unga!" 
överlämnas till förvaltningen för beredning.

5. Skrivelse 5 "Vad händer med medborgarförslagen?" 
överlämnas till förvaltningen för beredning.

6. Skrivelser 6 "Uppstart av tjej- och HBTQ-verksamt" 
överlämnas till förvaltningen för beredning.
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§ 23
Postlista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av postlista från och med 15 augusti 2019 till och med 11 
september 2019.
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§ 24
Uppdragslista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från den 8 
augusti 2019.
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§ 25
Konferenser och utbildningar 

Beslut 
Utbildning för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd avseende 
verksamhetsplanen 2020 äger rum den 7 november 2019 (halvdag). 
Det utgår ersättning för inkomsbortfall samt dagsarvode.
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§ 26
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 
RK 2019/235

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 21 
augusti 2019.
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§ 27
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde 
RK 2019/188

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 
22 augusti 2019. 
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§ 28
Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Följande delgationsbesut anmäldes.
Datum Ärende Delegat

2019-06-
14

Incidentanmälan till 
Datainspektionen (DI), dnr: 
RK 2019/374

Stadsdelsdirektör
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§ 29
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade 
inom stadsdelsförvaltningen.

1. Beslut från stadsledningskontoret – Ny förskola på 
fastigheten Isafjord 1 i Kista, 2019-08-21dnr: RK 2019/254

2. Rapport från miljö- och hälsoskyddsnämnden – Buller från 
fasta installationer i förskolor 2019, 2019-08-27

3. Markanvisningsärende till kommande exploateringsnämnd 
den 2019-09-26 – Markanvisning för bostäder inom 
fastigheten Akalla 4:1 i Akalla och Husby till ByggVesta 
AB, Folkhem Trä AB, Grundbulten 29448 AB unä 
Finlandsgatan Stadsutveckling AB och Veidekke Eiendom 
AB. Markanvisning för hotell, handel och vård inom 
fastigheterna Ekenäs 1, 3-4 och Karis 3-4 i Akalla till 
Fastpartner AB. Markanvisning för skola, förskola och 
idrottshall inom fastigheterna Karis 1-2 och 8, Karis s:7 
samt del av Akalla 4:1 i Akalla till Skolfastigheter i 
Stockholm AB.

4. Förvaltningsgrupp, protokoll 2019-09-19.
5. Rapport från socialnämnden – Peer support Stockholm stads 

socialpsykiatri – utvärdering år två inriktning för arbete 
2020, 2019-98-20

6. Rapport från socialnämnden – Årsrapport för personligt 
ombud 2018, 2019-08-20

7. Rapport från socialnämnden – Våld i nära relationer – 
Socialinspektörernas kvalitetsgranskning, 2019-08-20
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